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Beköltözött új irodájába a Településüzemeltetési Kft., ezentúl a Mátyás király utcában, 
a tűzoltóság mögötti épületben kell keresni őket. 

Két évvel ezelőtt kezdődött és hamarosan befejeződik az üzemeltetés új 
telephelyének építése, melynek során egy, mind  az irodáknak, mind a raktá-
raknak és a többfunkciós műhelyeknek otthont adó épületet alakítottak ki. 
Az irodahelyiségek tavaly év végére csaknem teljesen elkészültek, így még 
az ünnepek előtt átköltözött új helyére az ügyintézés és a vezetőség. 

„A 430 négyzetméter hasznos alapterülettel rendelkező épületet az üze-
meltetés saját emberei építik, külsős szakemberek közreműködésével, akik 
elsősorban helyi, környékbeli vállalkozók” – mondta el Feldhoffer József, 
a Településüzemeltetési Kft. ügyvezetője. „Az irodánk méretét tekintve 
ugyanakkora, mint a korábbi, mostantól viszont már nem egy bérlemény-
ben, hanem a saját, céges tulajdonukban tudunk dolgozni. A költözés nagy 
előnye továbbá, hogy mivel minden egy helyre kerül: az iroda, az admi-
nisztráció, a raktár és a műhelyek, mindenféle munkafolyamat itt zajlik, így 
jobban áttekinthető, irányítható és koordinálható a cég működése. Remél-
hetőleg ez a szervezettségünkön is látszani fog” – tette hozzá az ügyvezető.

A telephely alsó szintjén található egy négy kiállásos, többfunkciós ga-
rázs, mely nemcsak a kisebb és nagyobb járművek tárolására alkalmas, ha-
nem a szerelőállásnak köszönhetően bármilyen felújítási, festési vagy ösz-
szeszerelési munkát is el lehet benne végezni. A lakatosműhely még nem 
költözött át, de a számára kialakított helyiség ugyancsak többfunkciós: 
egyrészt alkalmas fémmegmunkálásra, másrészt télen a traktor tárolására is 
használható. Az iroda felett, az emeleten kapott helyet egy 200 négyzetmé-
teres raktárhelyiség, valamint az étkező, az öltözők és a zuhanyzók – rész-
letezi Feldhoffer József, aki azt is elárulta, milyen munkálatok várnak még 
rájuk. „Az emeleten most is zajlik a gipszkartonozás, kívül pedig az épület 
külső hőszigetelése. A legnagyobb feladatunk idén az udvar rendbetétele és 
térkövezése lesz. Maga az épület jelenleg 95 százalékos készültségen áll, de 
már teljes mértékben használható.”

Kovács Ildikó

A Településüzemeltetési Kft. elér-
hetőségei változatlanok, a munka-
társak továbbra is 8 és 16 óra között 
várják az ügyfeleket személyesen, 
ezentúl a Mátyás király utca 37. 
szám alatti irodában. 
Vezetékes telefonszám:
06 26/631-895 
E-mail:
bejelentes@solymarert.hu;
uzemeltetes@solymarert.hu;
kivitelezes@solymarert.hu

ÚJ HELYÉN AZ ÜZEMELTETÉS



2024. február 3

Impresszum

Munkatársak:  
Hajba András, Hegedűs András, 
Juhászné Hahn Zsuzsanna, 
Kovács Ildikó, Lichtneckert Eszter, 
Palkovics Mária, Szima Roland, 
Zlinszky Fanni

Felelős szerkesztő: 
Sólyom Ági

Felelős kiadó:  
Solymári Településüzemeltetési Kft., 
Feldhoffer József igazgató

Alapította: 
az MDF és Solymár Nagyközség  
Tanácsa 1989-ben.

Nyomdai munkák: 
Pharma Press Kft.

Megjelenik havonta  
4500 példányban.

ISSN: 2061-3210

szerkesztőség

(70) 866 3289 
szerkesztoseg@solymarihirmondo.hu

Solymári Településüzemeltetési Kft. 
(2083 Solymár, Bajcsy-Zsilinszky u. 30.)

következő lapzárta

2024. február 29.
A következő lapszám várhatóan 
március 18-án jelenik meg.

A terjesztésért felel: 
Kovács Erika (70) 611-7635 
solymar.terjesztes@gmail.com

HIrdetésfelvétel

(26) 631-895, (30) 199-0879,  
uzemeltetes@solymarert.hu

2024/február

A lapszámot február 2-án zártuk.
A címlapon: Miklós Milán,  
fotó: Isza Ferenc

Véradás márciusban
A Magyar Vöröskereszt területi szervezete 2024. március 21-én, csü-
törtökön 15.30–19.00 között véradást szervez a Hunyadi Mátyás Né-
met Nemzetiségi Általános Iskolában (Solymár, Templom tér 26.).

Változás a felnőtt háziorvosi 
rendelésben
2024. február 1-től megváltozik a solymári háziorvosok rendelési ideje, ami első-
sorban a péntek délutánonkénti, havonta váltott háziorvosi rendelést érinti. Mos-
tantól péntekenként csak 15 óráig fogadják a betegeket a rendelőben, 15 óra után 
szükség esetén az 1830-as központi ügyeleti telefonszám hívható. (Az ügyeleti 
rendszerrel az előző lapszámban részletes cikkben foglalkoztunk.)

Emellett dr. Homicskó Krisztina és dr. Virág Zsolt rendelési idejében is történt 
változás: Homicskó doktornő csütörtökönként 12.30 és 17 óra között várja a páci-
enseket, Virág doktor úr pénteki rendelése pedig 12.30 és 15 óra között zajlik majd. 

A huzamosabb ideig távol lévő Gyöngyösi Ildikó doktornő is visszatért a ren-
delőbe, és várhatóan az ő rendelési ideje is változni fog: február 19-től a hétfői 
rendelés 13-től 17 óráig, a szerdai 12-től 15 óráig tart majd.

Az aktuális rendelési időket megtalálják a legfrissebb Solymári Hírmondó 22. 
oldalán, valamint a www.solymarirendelo.hu weboldalon.

Határidőre összegyűlt a Kerekhegyi kisbusz elindításához szükséges megvásárolt 
bérletmennyiség, így az önkormányzat ígérete szerint 2024. március 1-jén elindul-
hat a járat Solymár-Kerekhegy és a vasútállomás között. Január 31-ig összesen 74 
bérletet vásároltak meg az érdeklődők, ami jóval több annál az ötvennél, mint amit 
az önkormányzat a járat beindításának feltételeként megszabott. A bérletek nagy 
része kedvezményes jegy – olvasható a kerekhegy.hu oldalon: 1 kismama-, 12 nyug-
díjas-, 45 diák- és 16 felnőttbérletet vásároltak a lakók márciusra. Dr. Szente Kál-
mán polgármester elmondta, a megállóhelyek a hutweidei kisbuszhoz hasonlóan 
rugalmasak lesznek, tehát az útba eső nagyobb buszmegállók mellett kereszteződé-
sekben, illetve azokon a helyeken is megáll majd a busz, ahol többen szállnak fel, 
illetve le. Jelenleg a menetrend pontosítása zajlik, ennek eredményéről a hivatalos 
online platformokon értesülhetnek az érintettek. A Kerekhegyi kisbusz menetrend-
jéről, a busz útvonaláról, valamint a bérletvásárlásról és annak átvételéről részletes 
információkat a solymar.hu és a kerekhegy.hu oldalon találnak. 

Van igény 
a Kerekhegyi 
kisbuszra
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PARKOLÁS, VÍZMOSÁSOK, 
IDEI TERVEK
INTERJÚ DR. SZENTE KÁLMÁN POLGÁRMESTERREL
A januári Hírmondóban írtunk arról, hog y 
megváltozott a parkolási rend a Templom téren. 
A korábbi, kétórás parkolási limitet a tér nag y 
részén feloldották, csak a boltok előtt maradt a 
korlátozás. Miért volt ez a téma napirenden?

Több mint tíz éve, mikor bevezettük, hogy 
két órát lehet parkolni egyhuzamban, és azt 
jelezni kell egy tárcsán, előzetesen felmér-
tük, hány olyan autó van, amivel egész nap 
ott parkolnak a környéken dolgozók. Akko-
riban meglehetősen fals adatokat kaptunk, 

főleg az iskolától. A kétórás időkorlátozás-
sal igazából azt akartuk elkerülni, hogy P+R 
parkolónak használják a teret. Az ugyanis, 
aki orvoshoz, vásárolni, a templomba vagy 
az iskolába megy, sokszor nem tud megállni, 
mert nagyon sok olyan sofőr van, aki leteszi 
az autót reggel a Templom téren, felugrik a 
buszra, egész nap dolgozik, és csak este jön 
vissza, a kocsija pedig foglalja a helyet azok 
elől, akik ott vásárolnának, és csak fél órára 
lenne szükségük parkolóra. Ugyanakkor az 
üzletek is régóta szeretnék azt, hogy legyen 

szabad a parkolás. 
A Közlekedési Bi-
zottság éppen ezért 
nagyon sokat vizs-
gálta ezt a kérdést, 
és végül az a megol-
dás született, misze-
rint csak az üzletek 
felőli sorra, tehát 
a buszmegállótól 
az orvosi rendelő-
ig lévő parkolókra 
vonatkozik, hogy 
ezeket továbbra is 
órával, legfeljebb 
két órán keresz-
tül lehet használni. 
Erre most nagyon 
figyelni fog a közte-
rület-felügyelet, és a 
jövőben szigorúan 
ellenőrizni fogják a 
Templom tér ezen 
részét.

Még a novemberi tes-
tületi ülésen döntöttek 
az önkormányzat 
által értékesíteni 
kívánt belterületi 
telekrészek, az ún. 
vízmosások bérleti dí-
jának emeléséről. Mit 
érdemes tudni ezekről 
a területekről?

A vízmosások annak idején természe-
tes vízlevezetők voltak. Nem mint patak 
funkcionáltak, csak ritkán folyt bennük 
víz. Az aszályos idők miatt ezeket az ön-
kormányzati területeket feltöltötték, a 
lakosság pedig illegálisan elkerítette, úgy-
mond hozzácsapta a telkéhez. Van, ahol 
betonkerítést emeltek, sok helyre be sem 
lehet jutni az utcáról. Vízügyi szakembe-
rekkel felmérettük, hogy lássuk, melyek 
azok, amelyekre a vízlevezetés miatt vár-
hatóan szükségünk lehet. Amelyek már 
nem szükségesek, mert sosem fog bennük 
víz folyni, azokat a lakosságnak lehetősége 
van megvásárolni, egyéb esetben pedig to-
vábbra is bérleti díjat kell fizetniük rá. 

Mennyivel emelték a bérleti díjat?

Ezekre a területekre eddig 100 forint/m2 

éves bérleti díj volt érvényben, csakhogy 
ez az összeg nem igazán ösztönözte a la-
kókat arra, hogy jogilag rendezzék a dol-
got. Ezért most 1000 forint/m2-re emel-
tük meg a bérleti díjat. Mivel Solymáron 
nagyon sok ilyen hely van, szeretnénk, ha 
ez ösztönzőleg hatna az érintettekre, akik-
nek lehetőségük van arra, hogy ezeket az 
egyébként illegálisan elkerített és használt 
területeket hozzávásárolják a telkükhöz. 
Ezzel egyrészt rendeződnének a telekha-
tárok, másrészt nagyobb telken akár bő-
víteni is lehet a házat, illetve a beépítési 
százalék is emelkedne. Számunkra a leg-
fontosabb, hogy jogilag rendezve legyenek 
ezek a területek. 

Sokszor említette már, hog y az új rendezvény-
helyszín sportolásra is alkalmas lesz. Tervben 
van már a hely továbbfejlesztése?

Egy mérnök készített koncepciót arról, 
hogyan lehetne egy komplett sport- és 
szabadidőparkot kialakítani ott. A terv-
ben szerepel egy rekortán futópálya egy 
terepfutókörrel, valamint egy műfüves 
kispályás focipálya. Az idén elsősorban 
véglegesíteni kell az áramellátást, ami 
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eddig csak ideiglenes volt. Emellett sor 
kerül az utak elrendezésére: az üzemelte-
tés munkatársai jelenleg is cserjét, bokrot 
irtanak ott, ahol eredetileg utak vannak, 
csak ezeket mostanra embermagasságú 
gaz nőtte be. Ezután kezdődhet az utak 
murvázása és a vízelvezetés rendezése. 
Kevesen tudják, hogy itt jön ki a földből 
az a hatalmas cső, amelyik a lakótelep 
teljes csapadékvíz-mennyiségét vezeti ki. 
Ezt egy kiépített árokban kell majd lejut-
tatnunk a nádasba.

Korábban említette, hog y kosárpalánkokat és 
futballkapukat is szeretnének vásárolni…

Még novemberben megvettünk két fut-
ballkaput – amit a rossz idő miatt még 
nem raktunk ki –, és idén vesszük meg a 
két kosárpalánkot. Ezek tavasszal kerülnek 
majd a helyükre.

Az év eleje mindig a költségvetésről szól. Idén 
könnyebb volt előre tervezni?

A tavalyi évhez képest biztonságosabban 
tudtunk tervezni. A költségvetésbe beter-
veztük az inflációt és az áremelkedéseket, 
valamint a béremeléseket, hiszen emel-
kedett a minimálbér, a garantált bérmini-
mum és a pedagógusok bére is. Ez utób-
bi Solymáron az óvodai pedagógusokat 
érinti, ezzel az alapbérük 32%-os emelése 
történt meg. Solymáron egyébként ennél 
magasabbak a bérek, mert az önkormány-
zat eddig is sokat hozzátett. Emellett arra 
tettem javaslatot a testületnek, hogy egysé-

ges, 15%-os béremelést kapjanak a fizikai 
dolgozók, közalkalmazottak és köztisztvi-
selők is. Ez tehát mindenkire vonatkozik, 
kivéve természetesen a polgármestert, 
hiszen az én béremet törvény határozza 
meg, és az nem változott.

Ilyenkor körvonalazódik, milyen fejlesztéseket 
terveznek az évre. Idén mik élveznek majd pri-
oritást?

Amellett, hogy lesznek építési beruházá-
sok, elsősorban a tervezésekre koncentrá-
lunk majd. Idén várhatóan elindulnak az 
EU-s és hazai fejlesztésű pályázatok, ezek-
hez viszont konkrét tervdokumentációval 
kell rendelkeznünk. Beterveztük a Budai 
Nagy Antal utca és a Vörösmarty utca víz- 
és csapadékelvezetési, valamint útépítési 
és vízjogi engedélyezési terveit. Emellett a 
művelődési ház és a hivatal tetőfelújításá-
nak terveit, járdaterveket és további utak 
terveit készítjük majd el. Ezekre összessé-
gében több mint 60 millió forintot fogunk 
költeni ebben az évben. 

A beruházások közül idén a tavalyról 
elmaradt legfontosabb beruházásainkat 
szeretnénk végrehajtani: ilyen a Barlang 
utca és Dió utca megépítése a Hutweidén, 
mivel ez a két hosszú utca jelenleg földút, 
aminek ráadásul kritikus a csapadékvíz-
elvezetése. A Kökörcsin utca tetejének 
rendezésére szintén tavasszal kerülhet sor. 
Emellett játszótér-felújításokra szeretnénk 
egy nagyobb összeget költeni. Az Arany-
koronánál lévő játszótéren gyakran megáll 

a víz, így ide a Kék ovi és az iskola udvará-
hoz hasonlóan egy teljes műfűborítást ter-
vezünk, illetve a többi játszótéren is meg 
kell oldanunk bizonyos játszóeszközök 
cseréjét, javítását. Meg szeretnénk csinálni 
a Bauernhaus tetejét, a védőnői helyiség-
nél egy laminált padlóburkolatot terve-
zünk letenni. Szeretnénk a művelődési ház 
alapját leszigetelni, mert ott is vizesedések 
vannak, és addig nem lehet megcsinálni a 
parkettát, amíg a víztől nem védjük meg. A 
helytörténeti gyűjteménynek már nagyon 
öreg a kazánja, ezt le fogjuk cserélni, illetve 
az óvodákban is lesznek kisebb-nagyobb 
felújítások. Sorra kerül majd a Napsugár 
ovi külső festése, és amennyiben sikerül rá 
forrást találnunk, akkor mindenképp sze-
retnénk a tűzoltószertár mögötti sótároló, 
a bölcsőde, illetve a Kék ovi tetejére fo-
tovoltaikus napelemrendszereket szerelni. 
Ezen felül a költségvetésben szerepel még, 
hogy két darab trafiboxot telepítünk Soly-
máron.

A számokat is látják már?

A felsorolt fejlesztésekhez több mint 400 
millió forintra lenne szükség. Ám erre je-
lenleg kevesebb mint 200 milliónk van, hi-
szen mindez a beruházási tartalékból való-
sulna meg. Minden attól függ majd, hogy 
a bevételeink hogyan alakulnak. A listának 
legalább a kétharmadát szeretnénk meg-
csinálni, de a cél természetesen az, hogy 
mindent megvalósítsunk még az idén.

Kovács Ildikó

ELADÓ ÖNKORMÁNYZATI TELKEK
Iparterületi telkek (belterület, Gksz-1)
4071/3 hrsz., 6140 m2 – 168 000 000 Ft

4073 hrsz., 9459 m2– 280 000 000 Ft

Solymár, Mese utca (belterület, lakóövezet)
672/20 hrsz., 613 m2 – 40 000 000 Ft
672/21 hrsz., 611 m2 – 39 900 000 Ft

Solymár, Szentiváni utca (belterület, lakóövezet) 
1343/1 hrsz., 715 m2 – 49 750 000 Ft
1343/2 hrsz., 715 m2 – 48 650 000 Ft
1343/3 hrsz., 703 m2 – 49 300 000 Ft
1343/5 hrsz., 704 m2 – 49 900 000 Ft
1343/6 hrsz., 719 m2 – 49 175 000 Ft
1343/7 hrsz., 727 m2 – 51 250 000 Ft

Solymár, Hold utca (belterület, lakóövezet)
3606/2 hrsz., 777 m2 – 43 400 000 Ft
3606/5 hrsz., 1021 m2 – 51 500 000 Ft
3606/6 hrsz., 999 m2 – 50 000 000 Ft
3606/7 hrsz., 927 m2 – 47 000 000 Ft
3606/8 hrsz., 968 m2 – 49 000 000 Ft

3606/10 hrsz., 1380 m2 – 77 555 000 Ft

Az árak bruttó árak.

Érdeklődni: 
+36 26/560-600 
223-as melléken

További részletek: 
www.solymar.hu
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HULLADÉKBÓL HULLADÉKBÓL 
ENERGIAENERGIA

Az ötlet már 120 éves
Valószínűleg sokan nem gondolnák, de a 
hulladékégetés magyarországi története 120 
évre nyúlik vissza. 1904. november 9-én állt 
elő a székesfőváros mérnöki hivatala azzal a 
javaslattal, hogy a tekintetes fővárosi tanács 
a szemét kezelésével addig követett eljárá-
sokkal szemben – főképpen higiéniai előnyei 
miatt – szemétégető felállítását szíveskedjék 
elhatározni. A szakemberek ugyanis már ak-
kor felismerték, hogy a háztartási hulladék 
elégetésével gőzt lehet fejleszteni, ami pedig 
fűtésre és világításra is hasznosítható. Euró-
pa nyugati részén ez amúgy már működő 
gyakorlat volt: Angliában az 1870-es évektől 
működtek szemétégetők.

A megvalósulásra azonban még sokat 
kellett várni, 1976-ban született csak döntés 
szemétégetőmű létesítéséről Budapesten, 
Rákospalota határában, állami nagyberu-
házás keretében. A nagyrészt csehszlovák 
technológiákkal, akkori áron kétmilliárd fo-
rintból épült létesítményt 1982-ben helyez-
ték üzembe. Kapacitása évi 350 ezer tonna 
volt, vagyis Budapest négymillió köbméter-
nyi háztartási és ipari hulladéka 60%-át tudta 
ártalmatlanítani, évi 144 megawattóra elekt-
romos áramot termelve.

Működése az akkori feltételeknek megfe-
lelt, de a környezetvédelmi követelmények 
szigorodása miatt idővel szükségessé vált 
egy korszerűbb füstgáztisztító rendszer léte-
sítése, amit összekötöttek a kazánok és más 
berendezések felújításával is. Ez a beruhá-
zás 2002 decemberében kezdődött meg és 
2005 őszén fejeződött be. Eredményeként a 
létesítmény 2023-ban közel 400 ezer tonna 
szilárd hulladékot alakított át hő- és villamos 
energiává.

Na de hogy működik?
A telepre érkező szállító járműveket először 
mérlegelik – így regisztrálva a hulladék meny-
nyiségét –, majd a szemét egy tízezer köb-
méteres, zárt bunkerbe kerül, onnan pedig 
híddaruról működő markolók emelik át az 
anyagot a kazánok garatjába. (A berendezés 
méretéről sokat elmond, hogy egy markoló 
egyszerre közel fél kukásautónyi szemetet 
képes mozgatni!) A daruk is mérlegekkel 
vannak ellátva, így a kazánokba adagolt hul-
ladék mennyiségét is folyamatosan rögzítik. 
A kazánok az égetéshez szükséges levegőt a 
bunkertérből nyerik, így a szemét mozgatá-
sával keletkező por, illetve a bomlási gázok 
nem kerülnek ki a szabadba.

A hulladékok elégetése egy, e célra kifej-
lesztett, forgó rostélyhenger-rendszeren tör-
ténik. Az egyes rostélyok forgási sebességét 
ugyanúgy külön lehet szabályozni, mint az 
égetéshez hozzájuk adagolt levegő meny-
nyiségét. A tűztér felső részében további 
levegőt is befújnak a kazánokba, amivel az 
éghető gázok – főleg a szén-monoxid – teljes 
elégetését biztosítják. Az égetés hőmérsékle-
te 1000-1100 °C, ami elegendő ahhoz, hogy 
a szilárd hulladékok tökéletesen elégjenek.

Az égetés után visszamaradó salak a hul-
ladék eredeti tömegének átlagosan 20-23%-
át teszi ki, ez a kazánokból vízfürdőbe, majd 
lehűlve salakbunkerbe kerül. A vízfürdő 
szintén zárt rendszerű, így szennyvíz nem 
jut ki a létesítményből. A salakból mágnesek 
segítségével képes a rendszer kiemelni a ben-
ne maradt vasat, amit újbóli kohósítás céljára 
tudnak értékesíteni. A vastalanított salakot 
főleg kommunális hulladéklerakók takaró-
anyagaként lehet hasznosítani, de megfelelő 
kezelés után útépítéshez is felhasználható.

Így vigyáznak a környezetre
A folyamatnak itt még messze nincs vége, hi-
szen most következik csak a füstgáz tisztítá-
sa. Ehhez előbb a kazántérbe karbamid vizes 
oldatát fecskendezik be, amivel a nitrózus 
gázokat kötik le. Sok más tényezőhöz ha-
sonlóan a karbamid mennyiségét is automa-
tika számítja ki, a tisztított füstgázban mért 
pillanatnyi nitrogén-oxid-koncentráció alap-
ján. A füstgáz ezután egy kettős ciklonon 
halad keresztül – itt a benne található szálló 
pernyét választják le, mintegy 90%-os hatás-
fokkal –, majd egy másik berendezésben, az 
abszorberben a savas gázokat közömbösítik 
mésztej segítségével. Ennek adagolása a füst-

A solymáriak kommunális hulladékát 2023. július 1-től továbbra 
is a Depónia Nonprofit Kft. szállítja el, ez azonban nem 

lerakóba, hanem a rákospalotai hulladékhasznosító műbe kerül 
és ott távhővé, villamos energiává alakítva hasznosul. Cikkünk 

bemutatja a Fővárosi Hulladékhasznosító Művet és működését.
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Az ülés felvétele:

gázban mért sósav- és kénsav-koncentráció értéke alapján 
történik.

Az abszorberből távozó füstgáz ezt követően aktív lig-
nitkokszon halad keresztül. Ennek célja a még benne ma-
radt szerves gázok, illetve gőzfázisú higany megkötése. A 
maradék pernyét és a közömbösítési eljárásokkal keletkező 
sókat zsákos szűrőkben választják le, és az így megtisztított 
füstgáz jut csak el a ventilátorokhoz, amelyek feljuttatják a 
120 méter magas kéménybe.

Mind a négy kazán kibocsátásmérő monitoringrend-
szerrel rendelkezik, melyek révén folyamatosan ellenőr-
zik a kibocsátott anyagok mennyiségét. A kazánok alatt 
felgyűlő és a ciklonokban leválasztott pernye pernyesiló-
ba kerül, hasonló az útja a zsákos szűrőkben összegyűlő 
szilárd maradékanyagnak is. E silók tartalma később zárt 
konténerekbe kerül, melyekben száraz por formájában 
szállítják el ártalmatlanításra, veszélyeshulladék-lerakókba.

A kazánokban előállított, 40 bar nyomású gőzt gőztur-
binában expandáltatva villamosenergia-termelésre és táv-
hőszolgáltatásra is hasznosíthatják. A létesítmény a saját 
energiaigényét is ebből elégíti ki, az azt meghaladó villa-
mos energiát viszont az országos hálózatba juttatja – ez 
pedig akkora mennyiség, ami közel 40 ezer háztartás éves 
villamosenergia-szükségletét képes kielégíteni. A gőzturbi-
nából elvett gőzt ennek megfelelően egyrészt a szomszé-
dos filmstúdió hőellátására hasznosítják, másrészt hőcse-
rélő központon keresztül a káposztásmegyeri lakótelepre 
vezetik, ahol mintegy 28 ezer lakás számára biztosít távhőt.

Érdemes megemlíteni, hogy bár hazánknak ma ez az 
egyetlen ilyen létesítménye, miközben Európában mint-
egy 450 kommunálishulladék-tüzelésű erőmű működik, 
a rákospalotai égető így is a kontinens 25-30 legnagyobb 
égetőműve közé tartozik. Az általa éves szinten megter-
melt hőenergia hasznosítása évi 35 millió köbméter föld-
gáz megtakarítását és 68 ezer tonna szén-dioxid-kibocsátás 
elkerülését teszi lehetővé, villamos teljesítménye megegye-
zik 12 szélturbináéval és kétszerese a kiskörei vízierőmű 
teljesítményének.

Hegedűs András
Forrás: www.fkf.hu

Solymár Nagyközség 
Önkormányzata képviselő-
testületének határozatai

1/2024. (I. 31.)
Solymár Nagyközség Önkormányzatának képviselő-testülete úgy dönt, 
hogy a Solymári Óvoda-Bölcsőde alapító okirata módosítását elfogadja. 
A képviselő-testület felhatalmazza a jegyzőt a szükséges módosítások át-
vezetésére a Magyar Államkincstárnál.

2/2024. (I. 31.) 
Solymár Nagyközség Önkormányzatának képviselő-testülete úgy dönt, 
hogy 2,5 millió Ft támogatást nyújt a Solymári Református Egyházközség 
részére a harangláb újjáépítéséhez. A képviselő-testület felhatalmazza a 
polgármestert, hogy a 2024. évi költségvetés terhére támogatási szerző-
dést kössön a Solymári Református Egyházközséggel.

3/2024. (I. 31.) 
Solymár Nagyközség Önkormányzatának képviselő-testülete úgy dönt, 
hogy dr. Szente Kálmán polgármester 2024. évre készített szabadságter-
vének ütemezését jóváhagyja.

4/2024. (I. 31.)
Solymár Nagyközség Önkormányzatának képviselő-testülete úgy dönt, 
hogy hozzájárul, hogy a Solymári Településüzemeltetési Kft. székhelyet 
létesítsen a 2083 Solymár, Mátyás király utca 37. szám, 65 hrsz. alatti in-
gatlanon. Felhatalmazza a polgármestert a szükséges székhelyhasználati 
hozzájárulás, társaság alapító okirat és egyéb okiratmódosítások aláírására.

5/2024. (I. 31.) 
Solymár Nagyközség Önkormányzatának képviselő-testülete úgy dönt, 
hogy támogatási kérelmet ad be a TOP Plusz-3.1.3-23 kódszámú, „Helyi 
humán fejlesztések” című pályázatra. 

6/2024. (I. 31.) 
Solymár Nagyközség Önkormányzatának képviselő-testülete úgy dönt, 
hogy a TOP Plusz-3.1.3.-23 kódszámú „Helyi humán fejlesztések” pályá-
zattal összefüggésben a megalapozó dokumentum összeállításával kap-
csolatosan, valamint a pályázat nyertessége esetén projektmenedzsmenti 
feladatok ellátására szerződést köt a Pro Regio Nonprofit Kft.-vel. A kép-
viselő-testület felhatalmazza a polgármestert a szerződés megkötésére.

7/2024. (I. 31.) 
Solymár Nagyközség Önkormányzatának képviselő-testülete úgy dönt, 
hogy támogatja a Biofocus Bt. által végzett vér- és vizeletvétel szolgáltatás 
vállalkozói díjának emelését 61 650 forint összegre 2024. január 1. nap-
jától. Felhatalmazza a polgármestert a Biofocus Bt.-vel szükséges szer-
ződésmódosítás megkötésére. A képviselő-testület az évente 1 665 000 
forint többletköltséget a 2024. évi költségvetésében biztosítja. A képvi-
selő-testület a 132/2023. (XII. 13.) önkormányzati határozatát hatályon 
kívül helyezi.

A rendeletek teljes szövege és a határozatok mellékletei megtalálha-
tók Solymár hivatalos honlapján: solymar.hu/hatarozatok-rendeletek
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A PilisTV műsorán

Újra átadták 
a Babicsek Bernát-
díjat 
Idén második alkalommal adták át a Turay 
Ida Színházban a Babicsek Bernát tiszteletére 
alapított díjat. Ezt a kitüntetést minden évben 
egy olyan, 41 évesnél fiatalabb zenész, színész 
nyerheti el a közönség jelölése és a kuratórium 
döntése alapján, aki tehetségével, szerethető 
egyéniségével, önzetlen segítőkészségével, ne-
mes célok melletti kiállásával Bernáthoz méltó 
szellemiséget képvisel. 

A kuratóriumnak Babicsek Márta, Bernát 
édesanyja is tagja. Döntésük alapján az idei 
díjazott Ember Márk (1993) színművész lett, 
aki a Vígszínház, majd a Thália Színház társu-
latának is tagja volt, 2023 óta szabadúszó. Ak-
tív tagja a Grund elnevezésű vígszínházi fiú-
zenekarnak, klarinéton és szaxofonon játszik, 
zenét szerez. Tovább című dalával indult A Dal 
című produkcióban, valamint a Sztárban sztár 
színpadán is feltűnt. A díjazott egy üvegplasz-
tikát és félmillió forintot kapott. Beszédében 
elmondta: „Az elismerés mellett ezzel a díjjal 
egy feladat is jár, aminek nekünk, díjazottak-
nak eleget kell tennünk, méghozzá az, hogy 
őrizzük Bernát emlékét, hogy a munkássága 
és a neve örökké megmaradjon. Én igyekszem 
majd a legnagyobb alázattal megfelelni ennek 
a feladatnak.”

J. Hahn Zsuzsanna

A magyar kultúra hétvégéje
A magyar kultúra napját egész hétvégére jutó programsorozattal ünnepel-
te idén az Apáczai Csere János Művelődési Ház és Könyvtár. 

Jazzkoncert
Január 19-én a Little Jazz Pub 
keretében az M&M JazzBalls 
formáció tartott igazi örömze-
nét a Kud-A.R.C. KIE klub-
ban. Az ismert dallamok a hall-
gatóság jelenlétében alakultak 
át az improvizatív futamok 
során, többször is felkeltve az 
„ezt ismerem – ja, mégsem – ja, 
mégis” érzést a hallgatóságban. Az est középpontjában a zene mellett a humor 
és az emberi kapcsolat állt: Makó Béla és Miklós Milán barátsága, úgy tűnt, elen-
gedhetetlen összetevője az improvizatív jazz műfajának. A duó aznap este Pfeiler 
Ferenc dobossal egészült ki. A koncert teljes felvételét, interjúval kiegészítve meg-
nézhetik a Pilis Televízió műsorán.

Textil és Swing
Kustán Melinda iparművész, 
textiltervező, tanár kiállításának 
megnyitója, valamint az utána 
következő Swing à la Django 
koncert közös nevezője a kísér-
letezőkedv volt. A textilművész 
egyetemi tanára a megnyitó be-
szélgetés során több történet-
tel is illusztrálta Melinda bátor 
hozzáállását a művészethez, ami többek között azt is okozta, hogy a diploma-
munkáját tanárával együtt „rejtegették” a vizsgabizottság elől. A Magyar Nemzeti 
Színház új színpadfüggönyének titkos koncepcióját a solymári közönség hallhatta 
és láthatta először. A Swing à la Django együttes stílusteremtő hangzása szintén 
vakmerően ötvözi a popzenét, a magyar autentikus folklórt, a francia manouche 
swinget, az argentin bossa novát és gyakorlatilag mindent, ami a kezük ügyébe 
kerül. Január 20-án este Vivaldi, a Monti-csárdás és James Bond 
magától értetődő természetességgel simultak egymásba. Aki eddig 
nem ismerte őket, biztos, hogy a Hungarian Django Swing stílus 
szerelmeseként hagyta el a művelődési házat.

Bábelőadás a kisebbeknek
A magyar kultúra napjára szervezett rendezvénysorozatból természetesen nem 
hagyták ki az ifjabb korosztályt sem. A Kalandgyár lelkes látogatói január 21-én 
a szépen szóló fütyöri madarat kereshették Izolda kisasszonnyal, a királyi fősza-
básszal. Az Álomzug Társulás interaktív bábelőadása kicsiknek és nagyobbaknak 
egyaránt kedves élményt nyújtott. 

Kölcsey Ferenc a fennmaradt kézirat szerint 1823. január 22-én tisztázta le a 
Himnusz szövegét. Ez előtt tisztelegve ünnepeljük 1989 óta ezt a napot a magyar 
kultúra napjaként. Solymári lakosként nem csak évente egyszer részesülünk színes 
kulturális kínálatban, érdemes rendszeresen figyelni a művelődési ház, a könyvtár, 
a Svábház programjait. Ehhez szeretnénk segítséget nyújtani a következő oldala-
kon található gazdag programajánlóval. Naptárakat elő!

Zlinszky Fanni

Darvasi Ilona, a kuratórium elnöke, a Turay Ida Színház 
alapító igazgatója és Ember Márk színművész, 
a Babicsek Bernát-díj idei nyertese. Fotó: Horváth Gábor
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Koncerttel és elismeréssel 
indult az újév
A Schaumarer Musikanten újévi koncertet adott január 
28-án a solymári művelődési házban. A zenekar korábbi 
vezetőjének elvesztése után, másfél évvel ezelőtt meg-
újult. Az új karmester, Kozek Balázs érkezése a nehéz 
idők után új lendületet adott a formációnak, amely azóta 
is rendületlenül folytatja munkáját. Az együttes tavaly a 
Landesrat zenei szekciójának kiemelt rendezvényén, a 
Magyarországi Német Fúvószenekarok IX. Országos 
Fesztiválján Blasmusik kategóriában kiemelt arany foko-
zatot ért el. 

A telt házas, másfél órás újévi koncerten a solymári 
önkormányzat több képviselője is jelen volt, a képviselő-
testület nevében Dobrovkáné Dér Borbála alpolgár-
mester köszöntötte az együttest. A solymáriak mellett 
tiszteletüket tették a német nemzetiségi kultúra országos 
képviselői: Kaszás Sándor és Hahn János, a Magyaror-
szági Német Ének-, Zene- és Tánckarok Országos Ta-
nácsa (Landesrat) Zenekari szekció elnöke, illetve titkára; 
Kreisz László, Taksony polgármestere, a Landesrat elnö-
ke; Ledényi Zsuzsanna és Manfred Mayrhofer a Duna 
menti Svábok Világszövetségének képviseletében, vala-
mint több környéki német nemzetiségi önkormányzat 
elnöke is. A koncerten a Landesrat képviselői elismerő 
oklevelet és ezüst kitűzőt adtak át kitartó tevékenysé-
géért Kozek Balázs karmesternek és Siklósi Krisztián 
trombitásnak.

A PilisTV felvételei az eseményről

2. rész1. rész

AJÁNLÓ A PILIS TELEVÍZIÓ 
LEGÚJABB SOLYMÁRI 
FELVÉTELEIBŐL:

25 éves lett a solymári Cédrus Táncegyüttes. A jeles évfordulót 
a budapesti Hagyományok Házában telt házas nézőtérrel ünne-
pelte az együttes január 14-én. A Cédrus csoportjai mind sze-
repeltek a műsorban, az apróktól a külön az erre az alkalomra 
visszatérő egykori táncosokig.

1. rész

2. rész

2024-ben is foly-
tatódik Ritter 
György főlevél-
táros, helytör-

ténész „Történelmi tévhi-
tek Solymárról” elnevezésű 
sorozata a Svábházban. A 
XVII. epizód témája Móra 
Ferenc csókájának solymári 

vonatkozása volt. Az előadás során elhangzott a mese, majd 
fény derült az igazságra, hogy vajon tényleg földink-e a soly-
mári csóka. 

Sodró és elgon-
dolkodtató előa-
dást tartott a soly-
mári könyvtár 
felkérésére Szűts 
Zoltán média és 
digitális peda-
gógia kutató, az 
Eszterházy Ká-

roly Katolikus Egyetem Pedagógiai Karának dékánja. Az előa-
dás során tetten értük, hogy a mesterséges intelligencia milyen 
szinten szövi át a mindennapjainkat, akár tudunk róla, akár nem. 
Az előadó együtt kereste a választ a közönséggel, hogy vajon 
tartsunk-e az MI-tól, vagy inkább barátkozzunk vele. 

1. rész

2. rész
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FEBRUÁR 23., PÉNTEK 20 óra
Művelődési Ház – Pinceklub – Kud-A.R.C. K.I.E.
Burning Dame & Mad Robots koncert

PROGRAMAJÁNLÓ – FEBRUÁR, MÁRCIUSPROGRAMAJÁNLÓ – FEBRUÁR, MÁRCIUS

A Burning Dame 2019-ben alakult Buda-
pesten. Első megjelenésük 2020 tavaszán a 
FAKE című klipes dal volt, ami a Beautiful 
Monotony négydalos kislemezen kapott 
helyet. 2020 végén rögzítették első nagy-
lemezüket, amit Beware the Dame névre ke-
reszteltek. Stílusuk ötvözi a stoner metalt, 
a modern metalt és a bluest. 

A zenekarban a 2023-as évben két tag-
csere is történt: basszusgitárral Ilcsivel, 
gitárral Marcival megyünk tovább. Nagy 
örömmel térünk vissza a Kud-ARC Klub-
ba. Most már két solymári taggal.
Luca Szőke – vocals
Ilcsi Pánczél – bass
Márton Varga – guitar
Andris Milbich – drums 

A vendég meg nem más, mint az iko-
nikus Mad Robots. Bár a Mad Robots 

önmagát csak rockzenét játszó 
bandaként írja le, zenei stílusuk 
elég szerteágazó, progresszív, pszi-
chedelikus rock/metal, de szakmai 
körökben nevezték már őket a 
„magyar Tool”-nak is.

2020-ban jelent meg negyedik 
stúdióalbumuk, ami a Pareidolia címet vise-
li. A lemez dalain megtalálhatóak a jól is-
mert Mad Robots-jegyek, mint a psziche-
délia, a dallamosság és az ütős groove-ok, 
de ezúttal valami sokkal dinamikusabb al-
kotás jött létre, amiben helyet kapott egy 
újdonság: a monumentalitás.

A zenekar tagjai külön is aktív résztve-
vői a magyar underground színterének.

Az énekes Mári Peti (Pt) a Pantera 
hangmérnöke által a világ legjobb Pantera 
tribute-jének titulált Vulgar Display of  
Cover alapító tagja. Kertész László a do-

boknál az Alva és az Anyu Nem Seedel ze-
nekarok ritmusképleteiért felelt. Berszán 
Miklós gitáros underground supergroupot 
hívott életre Darknet Surfer néven. Csaba 
András (Joe) basszusgitárosként és zene-
szerzőként az Amberjack bemutatkozó 
lemezén mutatta meg sokrétűségét.

A Mad Robots több mint 10 éves pályá-
ja alatt több száz koncertet adott és olyan 
prominens nevekkel osztozott a színpa-
don mint Ozzy Osbourne, a Hellyeah, a 
Crowbar, a Paradise Lost, Enter Shikari, a 
Pro Pain vagy a Naam.

MÁRCIUS 8., PÉNTEK 20 óra
Művelődési Ház – Pinceklub – Kud-A.R.C. K.I.E.
Nemzetközi Zoltán és nőnap & karaoke party
Mindenkit szeretettel várunk hagyományos, Nemzetközi Zoltán és Nőnapi bulinkra. 
Ez alkalommal egy szuper hangulatos bulival köszöntjük a hölgyeket és a Zol-
tánokat, akik egy ízletes tavaszi, kora nyári koktélt kapnak ajándékba.

A zenei felelős a Dionüszosz formáció. A karaoke mikrofonok és a tánc-
parkett mindenkit vár. A belépés ingyenes!

MÁRCIUS 22., PÉNTEK 19.30 óra
Művelődési Ház – Pinceklub – Kud-A.R.C. K.I.E.
Motörbicikli – Pálinkás János második 
regényének ünnepélyes bemutatása
A könyvhöz készült illusztrációkból és kapcsolódó festményekből 
kamarakiállítást tekinthet meg a nagyérdemű.
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MÁRCIUS 8., PÉNTEK 20 óra
Művelődési Ház – Pinceklub – Kud-A.R.C. K.I.E.
Nemzetközi Zoltán és nőnap & karaoke party

MÁRCIUS 14., CSÜTÖRTÖK 18 óra – Művelődési HázMÁRCIUS 14., CSÜTÖRTÖK 18 óra – Művelődési Ház
Népdallá vált Petőfi-versek – Március 15-ei ünnepségNépdallá vált Petőfi-versek – Március 15-ei ünnepség
A forradalom és szabadságharc napját ünnepelve március 14-én, csütörtökön mindenkit nagy sze-
retettel várnak Solymár Nagyközség Önkormányzatának ünnepi megemlékezésére az Apáczai Cse-
re János Művelődési Házba. A kulturális program részeként népdallá vált Petőfi-verseket hallhat 
majd az ünneplő közönség. 

A fellépő Tímár Sára, valamint az idén 15 éves jubileumát ünneplő zenekara Petőfi Sándor 
születésének 200. évfordulója alkalmából készített új műsort, a költő népdallá vált verseiből. A kon-
certen elhangzanak majd népdalok a felvidéki Zobor-vidékről, Gömörből, az erdélyi Mezőségről 
és Küküllő-mentéről egyaránt. 

A zenekar tagjai számos díjjal és kitüntetéssel büszkélkedhetnek, és amellett, hogy előadóművészek, tanár, etnográfus, kiadóvezető, 
közgazdász és hangszerkészítő is van köztük. Tímár Sára énekel, Szabó Dániel cimbalmon, Nyitrai Tamás hegedűn, Fekete Márton 
brácsán, Tóth Máté m. v. bőgőn, Hargitai-Halászi Lehel pedig furulyán játszik majd. 

FEBRUÁR 24., SZOMBAT 19 óra
Művelődési Ház
40 éve a pályán
A 40 éve a zenei pályán működő Fekete 
Jenő és barátai adnak akusztikus koncertet 
február 24-én, szombaton 19 órától a mű-
velődési ház színpadán. Fellépnek: Bacsa 
Gyula – zongora, Móré Attila – dob, Sza-
tai Zsolt – basszus. Az előadáson részben 
Fekete Jenő Sárarany címmel megjelent, saját dalokat tartalmazó leme-
zéről, illetve kedvenc blues előadóiból kap ízelítőt a kedves közönség. 
Előzenekar: Mike & Csaba Mike Jackson és Beke Csaba. A koncertre 
február 23-ig elővételben 1500 Ft-ért, a koncert napján a helyszínen 
2000 Ft-ért vásárolhatók jegyek. 

A 2019-ben megjelent Sárarany című szólóalbum, bár amerikai 
blues-gyökerekből táplálkozik, minden ízében, szellemében, szólamá-
ban és szavában magyar; Valla Attila szövegei szólnak Jenőről és gene-
rációjáról, egy elmúló fél évszázadról, zenéről és csendről bús örömmel: 
életről – sárrá nemesült aranyról és aranyba dolgozott sárról. Hangzását 
füstös blues, mámoros rock’n’roll és lágyan lebegő szofisztikált popkul-
túra inspirálta – ahogy a zenész honlapján olvasható.

MÁRCIUS 9., SZOMBAT 10 óra
Helytörténeti Gyűjtemény
Megújuló Múzeum 
– Pista bácsi, Lőrincz 
bácsi és a többiek
Kiknek köszönhetjük a solymári helytörténeti 
gyűjtemény létrejöttét? Ki is pontosan a múzeum 
névadója? Kiről nevezték el a gyűjtemény új „mun-
katársát”, a szatócsot? És tényleg sírok vannak a 
múzeum udvarán? 

Bár a múzeumokhoz gyakran az állandóság 
gondolatát kapcsoljuk, hiszen legfőbb feladatuk a 
szellemi és kulturális örökségünk megőrzése, a jó 
múzeum mégis az, amely képes a folyamatos meg-
újulásra. A helytörténeti gyűjteményben rendre ki-
sebb-nagyobb változások történnek: kiegészülnek 
és megújulnak a már meglévő állandó kiállítások, 
és idén egy új, bevezető kiállítással is bővül a mú-
zeum anyaga. A tárlatvezetésen ezekkel az újdon-
ságokkal ismerkedhetnek meg, és természetesen a 
fenti kérdésekre is választ kapnak az érdeklődők. 

MÁRCIUS 24., VASÁRNAP 18 ÓRA – Művelődési ház
Hegyi beszéd – Dalok Máté evangéliuma alapján
Habár Gryllus Dániel és testvére, Gryllus Vilmos nevét a legtöbben a Kaláka együtteshez és a megzené-
sített versekhez kötik, a testvérek az egyházzenében is jelentőset alkottak. A dalokat citera- és gitárkísé-
rettel adják elő, a Szentírás sorait az énekek előtt Mécs Károly olvassa fel. Zene: Gryllus Dániel, versek: 
Sumonyi Zoltán. A program ingyenesen látogatható.
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Miklós Milán basszusgitáros, zenész, dalszövegíró, családjával nyolc éve él Solymáron, 
ahol főállású tanárként dolgozik a zeneiskolában. A zenéhez fűződő viszonyáról, 

a sikereiről és terveiről beszélgettünk vele.

Művészcsaládból származol, színészek, zené-
szek között, a színház világában nőttél fel…
Édesanyám, Várhegyi Teréz artistaként 
kezdte a pályafutását, később elvégezte a 
Színház- és Filmművészeti Főiskolát, és 
karakter naivaként lett ismert színésznő 
(Nem várok holnapig, Hahó, Öcsi!, Szindbád, 
Koppányi aga testamentuma). Édesapám, 
Miklós Tibor színésznek készült, de szü-
lői hatásra jogász végzettséget szerzett. 

Ugyanakkor vonzotta őt a színház, a zene, 
a művészetek, az írás. Elismert író, dal-
szövegíró, rendező lett. Írt dalszövegeket 
többek között a Generál zenekarnak vagy 
Cserháti Zsuzsának (Boldogság gyere haza). 
Talán a legismertebb szövege a Könnyű 
álmot hozzon az éj. Ezt én is éneklem a lá-
nyomnak, ez a mi dalunk. A Jézus Krisztus 
Szupersztár dalszövegeinek magyarra for-
dítását is ő végezte, ezt hallhatjuk ma is. 

ZENÉRE HANGOLVA

Majd beleszeretett a musical műfajba, ő a 
Rock Színház alapítója, sőt a hazai musical-
játszás megalapítója, megteremtője.

Nag yon inspiráló közegnek tűnik, már-már túl 
nag ynak. Te merre indultál?
Nekem nincs erről különleges történetem, 
egyszerűen indult. Sok zenei albumot hall-
gattam, és az egyiknél nagyon megtetszett 
egy kotyogó, fura hangú hangszer, amin 
virtuózan játszanak. Ez a bendzsó volt. Ér-
dekelt. Aztán 15 évesen döntöttem el, hogy 
komolyan is szeretnék a zenével foglalkoz-
ni, nem csak hobbiszinten. Beiratkoztam 
egy zeneiskolába, itt találkoztam a jazz vilá-
gával, amit a mai napig szeretek és szívesen 
művelek. 

Hog yan hatott a zene az életedre?
Visszahúzódó, félénk gyerek voltam. A 
zene egy olyan csatorna lett, amivel el tud-
tam mondani azokat az érzéseket, amiket 
szavakkal nem. Póka Egon zeneiskolája, 
a Kőbányai Zenei Stúdió mérföldkő volt 
a zenésszé válásom útján. Sokat tanultam 
ott, a négy év alatt könnyűzenész végzett-
séget szereztem. Tanulmányaimat folytatva, 
alapos felkészülés után bekerültem a Zene-
művészeti Egyetemre, ahol jazz tanszakon 
szereztem diplomát.

Több eg yüttesnek is tag ja vag y, mely zeneka-
rokban játszottál eddig?
Kezdettől fogva zenekaroztam. Aki zene-
karban játszik, azt veszi észre maga körül, 
hogy csapatok jönnek-mennek, átalakul-
nak, feloszlanak, újrakezdenek. Volt, hogy 
egyszerre nyolc zenekarban voltam benne. 
Nagyon szeretem ezt a világot, a mai napig, 
ha hívnak, megyek zenélni. Ez időszak alatt 
rengeteg tehetséges zenésszel találkoztam. 

A teljesség igénye nélkül: majdnem 20 
évig játszottam a Jazzékiel zenekarban, al-
ternatív, sötét tónusú zenénk volt. A Na-
pokon zenekar art-metál zenét játszott, 
kifacsart, nehéz, „földöntúli” ritmusra. 
Megzenésített versekkel is próbálkoztam, 

Fotó: Tóth Orsi
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Új könyvek
a könyvtárban

Csák Viktor: 
Silent zone 
A solymári író angol nyelvű 
regénye az USA-ban és Angli-
ában egyaránt toplistás siker-
könyv, most magyarul is olvas-
hatjuk. Lebilincselő, izgalmas, 
akciódús thriller a posztapo-
kaliptikus világról és egy ma-
roknyi túlélő küzdelméről. Ma-
gyar–angol koprodukcióban 
filmet forgattak belőle. 

Krasznahorkai László: 
Zsömle odavan

A Sátántangó szerzőjének 
legújabb regénye egy gro-
teszk szatíra, görbe tükör, 
kacagtató és elszomorító 
történet az értelmetlen és 
értelmezhetetlen naciona-
lizmus zsákutcáiról, Kada 
Józsi bácsival és Zsömle ku-
tyával a főszerepben.

Tel.: (26) 360-100, (26) 362-240
2083 Solymár, Templom tér 25.

Benjamin Labatut: 
Maniac
A holland származású chilei 
író a 20. század egyik leg-
nagyobb zsenijét, Neumann 
Jánost, a digitalizált számí-
tástechnika megalkotóját 
mutatja be az olvasóknak. 
Lebilincselő beszámoló a 
múlt század sötét szféráiról, 
felforgató gondolatairól és 
legnagyszerűbb elméiről. 

Karin Smirnoff: 
A lány, akinek semmi 
sem drága 
Millennium-sorozat 7.
A Stieg Larsson (Millen-
nium-trilógia) teremtette 
világ tovább él a szerző ha-
lála után is: ezúttal Karin 
Smirnoff folytatta a tetovált 
lány izgalmas történetét, 
fenntartva a korábbi szerzők 
dinamikus stílusát.

Harry Potter 
Varázsalmanach

Az első hivatalos mági-
ai kézikönyv J. K. Rowling 
Harry Potter-sorozatához. 
Névsorok, listák, térképek 
és mindenféle mágiával 
kapcsolatos dolog legtelje-
sebb gyűjteménye! Nagyon 
szépen összerakott könyv, 
csodálatos illusztrációkkal.

Kristin Hannah: 
A négy szél

Eliot Schrefer véleménye az 
amerikai bestseller szerzőjé-
nek könyvéről: „A négy szél 
epikus és magával ragadó, 
felkavaró történet a nehézsé-
gekről és a szerelemről. Na-
gyon valószínű, hogy előbb-
utóbb filmen is láthatjuk.”

Apáczai Csere János Művelődési Ház
és Könyvtár

gyerekeknek, majd felnőtt hallgatóságnak 
is. Zenei pályám csúcsát a Carbonfools 
zenekarban éltem meg. Nagyon sikeresek 
lettünk, hirtelen az érdeklődés középpont-
jában találtuk magunkat. Felismertek az 
utcán, a villamoson, autogramot kértek, ra-
jongótáborunk lett. Eszembe is jutott egy 
kérdés, amit Póka Egon iskolájában tettek 
fel nekünk, hogy vajon a sikert vagy a ku-
darcot nehezebb elviselni. Mindenki a ku-
darcot vágta rá, én azonban ekkor, itt a csú-
cson döbbentem rá, hogy a sikert legalább 
olyan nehéz. Magam láttam, hogyan veri 
szét az ember lelkét, tudatát a folyamatos 
dicséret és siker. Drogként működik, min-
dig több kellene belőle, míg végül szétesik, 
összeomlik a személyiség, ha nem a helyén 
kezeli az ember. Nekem szerencsém volt, 
hogy olyan szüleim voltak, akik megtanítot-
ták és képviselték is, hogy a szakmai sikert 
nem szabad összekeverni az emberséggel. 
Egy ideig engem is elvakított, de rájöttem, 
hogy a rivalda nem az én világom, én mu-
zsikálni szeretek, hogy ezzel örömet szerez-
zek másoknak.

A Madách Színházban is zenélsz a zenekari 
árokban. Ez mennyire más a pop-rock zenélés-
hez képest?
Amikor bekerültem a színházba, egy kőke-
mény tanulási folyamat kezdődött, mintha 
megint elölről kezdeném az iskolát. Egy 
teljesen más, speciális közeg volt az addigi 
zenélésemhez képest. Kemény dolog volt 
kottából, tűpontosan, karmesteri intésre 
játszani, de hálás vagyok érte, alázatra taní-
tott. Sok darabban zenéltem, mint például 
a Macskák, Mamma Mia, Tanulmány a nőkről. 
Szeretem a színházat, bár néha próbára te-
szi az embert.

Mikor és hog yan kerültél Solymárra?
A feleségem solymári, nyolc éve döntöt-
tünk úgy, hogy ideköltözünk. Kellemes, 
szép, nyugodt hely, szeretek itt élni.

A sok szereplés, fellépés és zenélés mellett taní-
tasz is? Mióta?
Már négy éve tanítom a gyerekeket gitározni 
a Solymári Hunyadi Mátyás Német Nemze-
tiségi Általános Iskola zeneiskolájában. Sok 
tanítványom van. Fontosnak tartom a zene-

kari gyakorlatot, ahol megtanulnak együtt 
alkotni valami szépet, amit meg is tapsol a 
közönség. A zenekarozás olyan élmény, ami 
nem sok máshoz fogható. Nagyon szeretik 
a gyerekek. A zenében az a szép, hogy meg 
tudok fogni hangulatokat, gondolatokat, és 
ezt át tudom adni. Erre próbálom rávezetni 
a tanítványaimat: jól fel kell készülni, alapo-
san begyakorolni, hogy másra is tudjon fi-
gyelni játék közben, így a színpadon szívből 
tud majd játszani. A tanár dolga az ízlésfor-
málás és iránymutatás is, ami fontos ebben 
a rohanó, értékválságot élő világban. Fel 
kell mutatni a maradandó értékeket, megta-
nítani, hogy legyen kreatív, dolgozzon meg 
a tudásért, mert csak így lesz igazán az övé.

Szerinted mitől más a muzsika, mint a többi 
művészeti ág?
A zene az adott pillanatban történik meg. 
Abban az adott pillanatban kell adni vala-
mit a hallgatónak. Ez nagy felkészültséget 
igényel. A zene elő tud idézni egy tudatál-
lapot-változást is, mindenféle szer nélkül. 
Sírunk a szerelmes dalokon, és őrjöngve 
ugrálunk a dilis, vidám, ritmusos zenére. 
Nem véletlenül volt a sámánoknak dobjuk, 
hangszerük.

Mit tartasz az erősségednek?
Az érzékenységemet. Őszintén szólva ne-
kem mindenért erősen meg kellett dol-
goznom: az énekhangomért, a ritmus-
érzékemért, a zenei tudásomért, de az 
érzékenységet, emóciót nem igazán lehet 
tanulni. Bármikor, bárkire és bármire rá tu-
dok hangolódni.

Milyen terveid, álmaid vannak most?
Nagyon örülök mindannak, amit eddig 
elértem, de most legfontosabb az édesa-
pa szerepem. Szeretnék minél többet a lá-
nyommal és a családommal lenni. Vonz a 
világutazás, más kultúrák megismerése. Na-
gyon szeretem az állatokat, a kutyákat. Szí-
vesen foglalkoznék komolyabban is velük. 
Ők őszinték, nincs előítéletük, és mindig a 
mostban élnek. Fontos megélni a jelent, a 
pillanatot, a jót és a rosszat is, mert ezáltal 
válhatunk többé.

G. Bogdán Andrea

Miklós Milánt legutóbb január 19-én hallhatta 
a solymári közönség a Kud-A.R.C. KIE Klubban 
az M&M JazzBalls formáció tagjaként. 
A koncerten készült felvétel a PilisTV 
csatornáján:

2. rész1. rész
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MEMORIAL-PROJEKT
CÉL A „SOLYMÁRI EMLÉKEZET” FELTÁRÁSA ÉS 
ARCHIVÁLÁSA

Generációváltáson esett át a Helytörténeti Alapítvány. A megújult szervezet új ötletekkel, 
nagyszabású tervekkel áll neki a munkának. Céljuk nem kisebb, mint megőrizni azt, 

ami ma még él a solymáriak emlékezetében.

A Helytörténeti Alapítvány Solymár az 
1990-es évek elején jött létre, eredetileg 
azért, hogy támogassa a helyi épített érté-
kek – azon belül is elsődlegesen a solymári 
várrom – régészeti feltárását és kutatását. 
Emellett célul tűzték ki a helytörténeti ku-
tatómunka támogatását is. Mostanra sok 
mindent ismerünk községünk történeti 
múltjából – köszön-

Generációváltás a Helytörténeti Alapítványnál
A 2023-as generációváltással nagy változás indult el a Helytörténeti Alapítvány 
Solymár életében. Az új, fiatalabb csapat új célokat jelölt ki. Leköszönt posztjáról 
az eddigi kuratóriumi elnök, Hamvas Márton és két kurátor, Dobrovkáné Dér 
Borbála, az önkormányzat eddigi delegáltja, illetve Enczmann László. Földesi Já-
nos kuratóriumi tag maradt, az elnöki tisztséget dr. Ritter György történész, levél-
táros tölti be. A kuratóriumban mostantól helyet kap a helytörténeti gyűjtemény 
mindenkori vezetője, aki jelenleg dr. Tóth Piroska Anna, melléjük Földesi Kata és 
Hegedűs András érkeztek munka- és kutatótársnak a grémiumba.

hetően annak a néhány lelkes kutatónak, 
akik a 20. század második felében dolgoz-
tak a téma feltárásán –, a település 1990 
utáni története viszont sok szempontból 
fehér folt. Ezt a hiányt ismerte fel és sze-
retné orvosolni a megújult Helytörténeti 
Alapítvány.

„Új feladatunknak jelöltük ki, hogy 
ebből a »közelmúlti« időszakból is minél 
több történeti értékű adatot, visszaemlé-
kezést és személyi hagyatékot gyűjtsünk 
össze” – meséli Ritter György, az alapít-
vány új elnöke. A munkát pedig nem a 

levéltárakban kezdik, hanem „terepen”, 
és a lakosságot is segítségül hívják eh-
hez a gyűjtéshez. „A település képe és a 
lakossága is átalakult, szellemileg is agg-
lomerációs község lett Solymár – teszi 
hozzá Hegedűs András helytörténeti 
kutató, levéltáros. – Úgy véljük, hogy 
az egyének vagy a családok történetei 
sokkal jobban átfogják a közelmúlt 
időszakát, mint az aprózódott levél-
tári források.”

Tervük a Memorial-projekt nevet 
kapta. Ennek keretében hagyatékok 
gyűjtését és archiválását vállalják fel, 
és életinterjúk formájában szeretnék 
összegyűjteni a Solymárhoz kötődő, 
közérdeket képviselő vagy a falu 
életében prominens tevékenységet 
végző személyek emlékeit. „Cél-
kitűzésünk alapja az a meglátás, 
miszerint a 21. századi társadalmi 
folyamatok olyan egymás melletti 
elbeszéléseket hoztak létre, ame-

lyek elengedhetetlenek ahhoz, hogy az 
utókor megérthesse jelen korszakunkat. A 
sok kis egyéni életútból szeretnénk kiad-
ni egy nagy egészet” – magyarázza Ritter 
György. Céljuk tapasztalattörténeti forrá-
sok gyűjtése, ezzel a lokális és történeti 
identitás elmélyítése.

Hogy kiket fognak megkeresni a pro-
jekt keretében, arról így mesélnek: „Há-
rom fő kategóriát gondoltunk ki, melyek 
között nyilván lesznek átfedések is: egy-
részt korábbi közszereplők – polgármes-

A jelen hamar történelem lesz – a községháza a '90-es években. 

Fotó: Seres István: Solymár története és néprajza
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FELHÍVÁS
A Helytörténeti Alapítvány 
új, „Memorial-archívuma” 
várja azok jelentkezését, akik 
Solymárhoz kötődő sze-
mélyes és tárgyi emlékeiket 
megosztanák az utókorral. 
Elérhetőségünk:
vegliad@gmail.com;
solymarimagazin@gmail.com
2083 Solymár, Templom tér 2. 

terek, képviselők, közintézmény-
vezetők, esetleg közhivatalnokok 
–, másrészt közösségépítők: civil 
szervezetek vezető képviselői, ak-
tívabb tagjai, rajtuk kívül pedig más 
olyan személyek, családok, akik 
fontos szerepet játszottak a falu 
életében: egyházi szereplők, vállal-
kozók, kultúraszervezők stb.

A konkrét gyűjtőmunka mellett 
más nagyszabású terveik is vannak. 
„Jelenleg egy új archívum létreho-
zásán dolgozunk, ahol a gyűjtött 
anyagokat megfelelő módon tud-
juk tárolni és a jogszabályoknak 
megfelelően kutathatóvá tenni. 
Továbbá igyekszünk elmélyíteni 
az önkormányzattal a már meglé-
vő munkakapcsolatot: kurátoraink 
emberi-szakmai tudásával, iratke-
zelési, kulturális, történeti szakmai 
tanácsadással kívánjuk segíteni az 
önkormányzati munkát.”

Az alapítvány eddig is foglal-
kozott könyvek kiadásával, ezt 
a munkát is szeretnék folytatni. 
Jelenleg Enczmann László több 
évtizedes néprajzi munkáját ösz-
szefoglaló kiadványain dolgoznak. 
Elmondásuk szerint a terebélyes, 
több kötetre rúgó helyi gyűjtési-
kutatási anyag már díjat is nyert, és 
legalább olyan fontos, mint Seres 
Istváné, vagy a Hegedűs András–
Milbich Tamás-féle kutatások.

Nyilvános rendezvényeket is 
terveznek, amelyeken a közönség 
is betekintést nyerhet a helytörté-
neti kutatások eredményeibe.

Solymári Hírmondó

Március 15. a Svábházban – Légy része 
az ünnepnek!
A TESO Egyesület különféle gyerekprogramokkal várja 
az érdeklődőket a Svábházban 2024. március 15-én 15–17 óra között. 

Szívesen készítenél huszárcsákót?
Belebújnál egy huszár egyenruhába?
Megtapasztalnád, hogyan irányították a huszárokat?
Sínbe tudnál tenni egy sebesültet?

Az egyesület különféle kézműves programokkal és játékokkal várja a fiatal 
generációkat.
Emlékezzünk közösen a ’48-as hősökre!
További részletek az esemény Facebook-oldalán és a Svábház hirdetőtábláján.

Indul a tavaszi nagytakarítás
A víz világnapja alkalmából várunk mindenkit a Sólyom Környezet- és Természetvédelmi 
Egyesület tavaszi nagytakarítási akcióján március 23-án, szombaton 9 és 13 óra között, hogy 
folytathassuk Solymár egyik ékkövének és jelentős természetvédelmi területének megtisztí-
tását.

Gyülekező 8:45 és 9 óra között a solymári vasútállomáson, a nádas oldali parkolóban (Esz-
tergom felé). Találkozó 9 órakor a Grand Áccsal szemben, a nádas felett haladó földútnál 
(47.597785, 18.953756). Egy ott felállított információs sátorban lesz majd a tízórai is. Ele-
gendő segítséggel eljutunk Pilisvörösvárig. Önkénteseket várunk a szemétszedéshez, az infó-
sátor felügyeletéhez, a tízórai beszerzéséhez és elkészítéséhez. Részletek a 06 30 1968844-es 
telefonszámon.

SKTE solymári alcsoportja

Kérdőív: Milyen a felelős gazdi?
Solymár Nagyközség Önkormányzatának Felelős állattartás Solymáron munkacsoportja kér-
dőívet tett közzé, melyben arra kíváncsiak, hogyan vélekednek a solymáriak a felelős állat-
tartásról. A kérdések elsősorban arra irányulnak, hogy az itt lakók mennyire elégedettek a 
kutyatartási kultúrával Solymáron, milyen gyakran találkoznak kóbor állattal, illetve hogy jól 
ismerik-e a helyi állattartási szabályokat. 

A kitöltők a munkacsoport jövőbeni munkáját segítik válaszaikkal. Véleményü-
ket nem csak a kutyatulajdonosok mondhatják el, az online kérdőívet április végéig 
bárki kitöltheti az alábbi QR-kód beolvasását követően, vagy a solymaronline.hu 
oldalon található linkre kattintva (a keresőmezőbe írják be: felelős állattartás).

Kétszer lesz idén bolhapiac
Kedves bolhapiacozók!
Az illetékesekkel egyeztetve ebben az évben két bolhapiacot tudunk tartani a Templom téren, 
egyet tavasszal, egyet pedig ősszel. A korábban meghirdetett tervekkel ellentétben március-
ban még nem lesz piac, viszont nagy szeretettel várunk mindenkit április 13-án, szombaton 9 
és 12 óra között a szokott helyen, a templom háta mögött. Az azt követő alkalom szeptember 
21-én várható.

Tihanyi-Kovács Erika, NaSoE
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JÉZUS    GÓLÖRÖM
BESZÉLGETÉS ZOLTÁN BETTINÁVAL

„Jog-ász” a joggal, „vad-ász” a vaddal, „nyelv-
ész” a nyelvvel hivatott foglalkozni. Mivel fog-
lalkozik igazán eg y „lelk-ész”?
Számomra a lelkészség egy segítő szak-
ma, méghozzá a legkülönlegesebb. Annak 
lehetek részese, hogy emberek az élő Is-
tennel találkoznak. Csodálatos, amikor 
visszajeleznek arról, hogy mennyire meg-
érintette őket egy-egy igehirdetés. Ám 
hiszem, hogy egy lelkész akkor pásztorol 
igazán, ha tudja, kikhez beszél a szószék 
mögül. Ismeri az emberek küzdelmeit, 
melléjük lép és támogató jelenlétet nyújt. 
Azt hiszem, ezt nem lehet csinálni a segí-
tő szakember semlegességével, csak úgy, 
ha közel engedi magához a rábízottakat. 
Mindezt úgy tehetem, hogy tisztában va-
gyok vele: én magam is segítségre szoru-
lok, hiszen magamtól nem tudnám ezt jól 
csinálni, egyedül Annak segítségével, Aki 
mindnyájunkat megalkotott. 

Megelőlegezem az olvasóknak, hog y a laza ka-
pucnis pulcsidat elnézve esetleg bennük is felmerül 
a kérdés: mindig is lelkész szerettél volna lenni?

Eszembe sem jutott körülbelül 18 éves 
koromig, hogy lelkész legyek. Eredetileg 
focista szerettem volna lenni. Kiskorom-
tól kezdve nagy szerelem volt nekem ez a 
sportág. Minden napom azzal telt, hogy 
a labdát kergettem. Fociztam az NB1-
ben és korosztályos válogatottban is, ami 
számomra akkoriban az egész világot je-
lentette, aztán jött egy fontos meccs, ahol 
címeres mezben én szereztem a győztes 
gólt. Talán minden focistának ez a legna-
gyobb álma. Elértem, amit olyan nagyon 
szerettem volna, és a hosszas ünneplés 
után este mégis hatalmas ürességet érez-
tem. Arra gondoltam, hogy ennél több-
nek kell lennie az életnek, és bizony sok-
kal több is. Aztán 16 évesen megismertem 
Istent, és sokak meglepetésére igen nagy 
fordulatot vett az életem. Hiszen Jézussal 
találkozva olyan öröm töltött el, amely 
egy gólörömhöz sem hasonlítható. Sok-
kal teljesebb így az életem. Azt teszem, 
amire Isten megalkotott, és ez mindennél 
többet ér.

Úg y tudom, az első prédikációdra több focista-
társad és még az edződ is eljött. Nem hiányzik 
ez a világ?
Bizony az egy nagyon különleges nap volt. 
Meghallgattak, mert nem akarták elhin-
ni, hogy én képes vagyok 15 percig egy-
huzamban emberek előtt beszélni. Nem 
voltam akkoriban sem túl beszédes. Néha 
hiányzik a labdarúgás. Gondolkodom is 
rajta, hogy keresek egy csapatot, ahol újra 
elkezdek focizni. Ki tudja, egyszer hátha 
látnak még a gyülekezeti tagok nemcsak 
palástban, hanem mezben is.

Jó lehet eg y ilyen biztos hívás tudatában élni, 
még ha feje tetejére fordította is az általad el-
képzelt jövőt.
Isten mindnyájunkat hív arra, hogy megis-
merjük az Ő szeretetét. Életem legfonto-
sabb elhívása, hogy Isten gyermeke lehe-
tek, és csak másodsorban vagyok lelkész. 
Engem ilyen nagy váltásra hívott, lehet, 
hogy valakit arra hív, hogy megtérése után 
pontosan ugyanazt a hivatást folytassa, 

„2023. november 27-én szenteltek fel a Kálvin téri temp-
lomban 15 lelkésztársammal együtt. Ezen az ünnepi alkal-
mon egyesével terítették ránk a palástot, és együtt kértük 
Isten áldását a szolgálatunkra. Solymárra először gyakor-
nokként érkeztem 2022 februárjában. Most pedig beosz-
tott lelkészként tevékenykedem 2023 decembere óta.”

Fotó: Sebestyén László

 >
„Még mindig sokan tartják a három lépés távolságot, ha 

megtudják valakiről, hogy lelkész. Gyakran él az a kép 
az emberek fejében, hogy a lelkészek szigorú, unalmas 

emberek, akikkel csak szent dolgokról lehet beszélgetni, és 
a jelenlétükben minden szót alaposan végig kell gondolni. 

Bízom abban, hogy néhány sztereotípiát le tudok rombolni 
lényemmel, szavaimmal, tetteimmel.”

(Zoltán Bettina, a Solymári Református Egyházközség beosztott lelkésze)
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amit addig, csak egészen más szívvel. Ép-
pen ez a csodálatos az Istennel járásban, 
nincs recept vagy előre kikalkulálható élet-
történet. Viszont van ígéret arra nézve, 
hogy reményteljes jövőt készít mindazok-
nak, akik rábízzák életüket.

Mit csinálsz Solymáron? Hol lehet veled talál-
kozni? 
A Hunyadi Mátyás Általános Iskolában 
tartok hittanórákat az alsó tagozaton, 
emellett ifjúsági csoportot vezetek, és 
természetesen a szószéken is hallható va-
gyok, valamint a gyülekezetben nemrég 
induló egyik házicsoportnak vagyok a ve-
zetője. 

Két éve érkeztél Solymárra, hog y kerültél ide? 
Bevallom, nem sok mindent tudtam Soly-
márról, amikor ide érkeztem. Dani Eszter 
az egyik egyetemi csendesnapunkon tar-
tott előadást. Nagyon megszólított, amit 
mondott, és tőle szerettem volna tanulni. 
Így nagyon hálás voltam, amikor meglát-
tam, hogy ebbe a gyülekezetbe került ve-
zetőlelkészként, hiszen így volt lehetősége 
arra, hogy gyakornokként fogadjon. Arra 
talán ő sem számított, hogy a gyakorlati 
időnél jóval tovább fogok maradni… 

Vissza tudsz emlékezni, mi volt a benyomásod 
a közösségről, Solymárról?
Hatalmas szeretettel fogadott a közösség, 
és ami talán a legtöbbet jelentette, hogy 
az első pillanattól kezdve éreztem a támo-
gatásukat abban, hogy merjek önmagam 
lenni lelkészként is. Nem akartak bele-
kényszeríteni semmilyen kötöttségbe, en-
gedték, hogy én találjam meg, mit is jelent 
számomra lelkésznek lenni.

Amikor nem a solymári közösségért teszel, ak-
kor mit dolgozol?
A gyülekezeti lelkészség mellett tábor-
misszióval foglalkozom. Két nagy projek-
tünk van: a Bárka- és az Erzsébet-tábor. 
Mindkettőben hátrányos helyzetű gyer-
mekeket táboroztatunk. Emellett a velük 
foglalkozó önkénteseknek is igyekszünk 
támogatást nyújtani, hiszen nagyon meg-
terhelő egy-egy élettörténet, amivel talál-
kozhatnak. Nagyon fontos számomra, 
hogy olyan emberek felé is szolgáljak, akik 
még nem találkoztak Isten szeretetével és 
nem tartoznak közösséghez.

Zlinszky Fanni

Verbita est a katolikus plébánián
Január 24-én a plébániai verbita imakör vendége volt Juhos Ferenc SVD (Societas 
Verbi Divini, röviden verbita) tartományfőnök-helyettes atya, a budatétényi Szent 
Imre Missziósház rektora. Két ghánai, valamint egy filippínó kispappal érkezett, 
mindhárman a Pázmány Péter Egyetem Hittudományi Karának hallgatói.

Ferenc atya röviden beszámolt a 6000 tagot számláló nemzetközi szerzetesrend 
149 éves múltjáról és magyarországi helyzetéről. Jelenleg hazánkban a verbiták négy 
plébániát vezetnek és – a solymárival együtt – 29 plébánián működtetnek verbita 
imakört. A különböző országokból érkező szerzetesek és kispapok két rendházban 
(Budatétényen és Kőszegen) élnek testvéri közösségben. Lelkigyakorlatokat, cursillo 
tanfolyamokat tartanak, nyáron szegény sorsú, cigány gyerekeket táboroztatnak és 
missziós hétvégéket szerveznek. Solymári plébániánkon múlt év tavaszán találkoz-
hattunk velük.

Fordult tehát a világ, most nem az európai papok mennek a távoli földrészekre 
téríteni, hanem a megtért és megkeresztelt afrikaiak és ázsiaiak jönnek a hitét vesztett 
Európába evangelizálni. A rend magyarországi tartományfőnöke, Magung Fransis 
atya például Indonéziából érkezett hazánkba. Őt még egy magyar misszionárius, Mé-
száros Ferenc atya keresztelte meg 49 évvel ezelőtt. A magyar atya olyan nagy hatással 
volt rá, hogy Magyarországot választotta küldetése helyszínéül. 

Az előadásra eljöttek a zugligeti és az istenhegyi plébánia verbita körösei is. Az 
előadás utáni dicsőítő énekeket gitáros kórusunk két tagja gitárral, ghánai kispap ven-
dégünk dobbal kísérte. Az estét szeretetvendégség és kötetlen beszélgetés zárta. 

Februárban Varga János atya lesz verbita körünk vendége, aki húsz éven át tartó 
argentin missziós tapasztalatait fogja megosztani velünk.

Kurcz Györgyi

Továbbra is lásd meg a jót!
Decemberben felhívást tettünk közzé a Solymári Hírmondóban és a 
solymaronline.hu-n a jó érzést keltő események, természeti jelenségek megírására. 
A cél kettős volt: ráirányítani az emberek figyelmét a jó dolgokra, illetve megmu-
tatni azt, hogy – a médiából áradó katasztrófahírek és az internetes felületeken 
olvasható ellenségeskedő kommentáradatok ellenére – a mindennapokban is renge-
teg szépséggel és jósággal találkozhatunk. Ezen dolgok mellett sokszor elmegyünk 
(észre sem vesszük például, ahogy a reggeli napsugarak aranyszínűvé festenek egy 
domboldalt), vagy természetesnek vesszük őket (ha például előreenged minket va-
laki a pénztárnál), pedig tudatosításuk jelentősen javíthatja közérzetünket.

Az akció eredményeként nem sok, összesen 13 történet érkezett, a szerzők száma 
pedig ennél is kevesebb. A beérkezett történetekből kitűnik, hogy mennyi örömet ad 
az együttérzés, az egymásra figyelés, a kedvesség, egy apró figyelmesség, az önzet-
lenség, a szeretet és a természet. Ez különösen fontos egy olyan korban, amikor a 
képernyős tevékenységek túlzott mértéke miatt bizonyítottan elveszítjük empatikus 
és társas kapcsolódási képességeinket, valamint kapcsolatunkat a természettel.

Az érdektelenség ellenére a kezdeményezés tovább folytatódik. Minden kezdet 
nehéz, a szokások kialakításához hosszabb időre van szükség. Ráadásul – mivel 
mentális egészségünk megtartása és kapcsolataink egyre nagyobb kihívások előtt 
állnak – minden olyan kapaszkodóra szükség van, ami segít visszatalálni igazi ön-
magunkhoz.

A dobozok továbbra is megtalálhatóak lesznek a Hunyadi Mátyás Általános Is-
kola aulájában, a Templom téri gyógyszertárban, a könyvtárban, a Svábházban és a 
Hurrá Hétfőben, illetve elérhető marad a www.lasdmegajot.hu oldal is. Reméljük, 
hogy idővel egyre több jó hírről számolhatunk be!

Arnold Kinga
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Ferences lelkiségben edzett fiatal kollégánk ebben a tanévben vállalta el az igazgatóhelyettesi 
szolgálatot. Nagy tervekkel érkezett hozzánk, és rövid időn belül megszerették a diákok és a 

kollégák is. Interjúnkban iskolánk jövőjéről faggattam.

A VARÁZSLÓ 
PEDAGÓGUS
INTERJÚ BALÁSSY DÁVIDDAL, 
ISKOLÁNK ÚJ 
IGAZGATÓHELYETTESÉVEL

Megosztasz néhány gondolatot magadról?
2007-ben végeztem az ELTE Tanítóképző 
Főiskolán tanító szakon, informatika mű-
veltségi területtel. A pedagógusi pályavá-
lasztásban nagy szerepe volt családomnak. 
Édesanyám és nagyszüleim is tanárként 
dolgoztak, sokszor láttam, milyen odaa-
dással foglalkoznak tanulóikkal, milyen 
szeretetet, tiszteletet kapnak tőlük. 10 évet 
dolgoztam Nagykovácsiban, Solymáron 3. 
tanévemet töltöm, idén hatodikos az osz-
tályom. Mindig fontosnak tartottam a 
megújulást, a továbbképzéseken felül pe-
dagógus szakvizsgát tettem a BME-n, de 
matematikából is megszereztem a művelt-
ségterületi diplomát.

Mi motivált, hog y elvállald az igazgatóhelyettesi 
szolgálatot?
Szakvizsgámmal intézményvezetői vég-
zettséget szereztem, ezért régóta szerettem 
volna kipróbálni magam ezen a területen. 
Záróvizsgám után fél évet önkéntesként 
töltöttem Déván, Böjte Csaba gyermekott-
honában, ahol megtapasztaltam: lehetnek 
rosszak a körülmények, lehetőségek, de en-
nek ellenére is létezhet egy jól működő kö-
zösség. Vezetőként fő motivációm, hogy a 
mi iskolánk is ilyen hely legyen, ahová mind 
a dolgozók, mind a tanulók szívesen járnak, 
büszkék intézményükre.

Szerinted a januári változások hog yan érintik is-
kolánk tanárainak életét?
Mindannyian bízunk abban, hogy a külön-
böző módosítások pozitív változást jelente-
nek. Fontos lenne, hogy a pedagógusi pálya 

újra vonzó legyen a fiatalok számára, és ne 
csupán a hivatástudat tartson meg minket 
ezen a területen. Mindig nagymamám tör-
ténete jut eszembe, aki annak ellenére, hogy 
az előző rendszer politikájával nem értett 
egyet, mégis megkapta a „Kiváló rajvezető” 
címet, köszönhetően annak, hogy szerette 
hivatását, és kitartva saját elvei mellett, va-
lóban értékes dolgokat tudott átadni tanít-
ványainak. Ezért is egyfajta varázsló a peda-
gógus, hiszen mindig meg kell felelnie külső 
és belső elvárásoknak, de közben fontos, 
hogy hű maradjon saját magához. Én is ezt 
utat igyekszem követni.

Hog yan jellemeznéd az alsó és felső tagozat közöt-
ti különbséget? Milyen megoldást látsz eg y eg ységes 
iskolaszervezési koncepció létrehozásában?
A kettő más világ, hiszen negyedik osztá-
lyig sokkal nagyobb kontroll alatt tartjuk a 
gyerekeket, míg felsőben már egyre több 
önállóságra van szükségük. Iskolaszerve-
zési szempontból fontosnak tartom azt, 
hogy az ötödik osztályra jellemző átmeneti 
időszakban az alsós és felsős pedagógusok 
együtt tudjanak működni. Ehhez ismer-
nünk kell egymás munkáját, pedagógiáját.

Mit látsz a legnag yobb problémának ebben a tan-
évben?
Azt, hogy kevesebben vagyunk, hiányzik 
az utánpótlás, és ezért legtöbbünknek jóval 
több feladatot kell vállalnia, ellátnia, ami a 
minőségi munka rovására megy. Ugyanak-
kor nagyon pozitív tapasztalat az, hogy eb-
ben abszolút összetartóak vagyunk, igyek-
szünk segíteni egymást.

Szerinted melyek azok a területek, amelyek meg-
erősítésre szorulnak?
Fontos lenne, hogy több idő jusson egy-
más munkájának a megismerésére, hiszen 
nagyon sokat tanulhatunk egymástól. Szív-
ügyemnek tartom az egészségfejlesztést is, 
itt elsősorban a lelki területre gondolok, 
hogy akár bennünk, akár tanulóinkban le-
gyen igény a harmonikus környezet megte-
remtésére és fenntartására.

Milyen pluszt tud nyújtani iskolánk, hog y a g ye-
rekeket ne vig yék el máshová?
A legfontosabbnak azt gondolom, hogy jól 
érezzék magukat nálunk a diákok. Számom-
ra kiemelt terület, hogy minél több prog-
ramot (sport, rendhagyó órák, bemutatók, 
pedagógiai foglalkozások, színház) hozzak, 
illetve segítsem abban kollégáimat, hogy 
saját ötleteiket, elképzeléseiket meg tudják 
valósítani. Szerintem jó úton járunk, hiszen 
ha a központi mérések eredményét nézzük, 
van olyan terület, amiben budai iskolákat is 
megelőzünk, ahogy versenyeredményeink-
re is büszkék lehetünk. Nyelvtanításunk is 
igen hatékony, többen tesznek nyelvvizsgát, 
ahogy külföldi tanulmányi kirándulásokra 
is van lehetőség. Nyolcadikosaink bejutnak 
oda, ahová szeretnének, és nagy örömünk-
re vissza is jönnek hozzánk. Ilyen esemény 
volt például a pályaorientációs napunk, 
ahol egykori diákjaink tartottak 7–8. osztá-
lyosoknak pályaválasztási programot. Ösz-
szességében örülök annak, hogy a solymári 
iskolát választottam, nagyon jól érzem ma-
gam ebben a közösségben.

Daragics Éva



Solymári
ÁCS, BÁDOGOS 

TETŐFEDŐ
javítástól az új tetőig!

www.tetoking.hu
Tel.: (30) 924 2690,

(30) 485 7869

Patay Nikolett 
gyógytornász 

manuálterapeuta
Solymár, Törökkút u. 24. 

Bejelentkezés: 
(30) 495-9506

www.gyogytorna-centrum.hu

GÁZBIZTONSÁGI FELÜLVIZSGÁLÓ
• Egyszerűsített gázkészülékcsere (terv és meó nélkül)
• Gázkészülék műszeres bevizsgálása, beállítása
• Szén-monoxid-mérés, gázszivárgás-keresés
• Gázkészülékek hatásfokmérése és (optimális működés) 

beállítása, kéményhuzat-vizsgálat
• Gázkészülékek tisztítása, karbantartása, 

javítása és szerelése
• Fűtési rendszerek átvizsgálata, átmosása, 

beszabályozása
• Villanyszerelési és -javítási munkák
• Klímaberendezések tisztítása

Hoffmann Ferenc mérnök
(30) 951-0467

 

tq2000.hu – A minőség évszázada

• MSZ EN ISO 9001 - Minőségirányítási rendszerek
• MSZ EN ISO 14001 - Környezetközpontú irányítási 

rendszerek
• MSZ ISO 45001 - A munkahelyi egészségvédelem és 

biztonságirányítási rendszerek
• MSZ ISO/IEC 27001 - Információbiztonság, 

kiberbiztonság és a magánélet védelme 
Információbiztonság-irányítási rendszerek

Prof. Dr. Szűcs Edit
Dr. Varga Péter

+36 70 641 3357     vargapeter@tq2000.hu

Állásinterjúra felkészítés; 
HR-tanácsadás

• A legkisebb is bölcsibe ment és több év kihagyás után visszamennél 
dolgozni?

• Befejezted az iskolát, de nem tudod hogy készülj fel egy 
állásinterjúra?

• Összeszedted a bátorságodat és munkahelyet váltanál, de már rég 
voltál állásinterjún?

• Szerezz már az interjú előtt rutint, hogy drukkhelyzetben, nyomás 
alatt is magabiztosan tudj helytállni! Több éves, nagyvállalati 
környezetben szerzett tapasztalattal tudlak a felkészülésben segíteni.

Kóré Ágnes
hr.kerek@gmail.com     +3630/219-1224

A természet és a helyi 
agrárium védelmében
Tavaly tavasszal az országos TeSzedd helyi akciója ke-
retében folytattuk a solymári nádas és a mellette lévő 
földút megtisztítását az illegális hulladéktól. A nádas 
legnagyobb része Natura 2000-es terület. Azon dol-
gozunk, hogy helyi védett természetvédelmi területé 
legyen átminősítve, és ott egy kisebb látogatóközpont 
legyen kialakítva. Idén március 23-án, a víz világnapja 
alkalmából folytatjuk a munkát.

2023-ban is megtartottuk májusfaültetési akciónkat. 
Többek között egy gyümölcsfát ültettünk Jablonkay 
Mária tiszteletére, aki együttműködik a helyi környezet-
védőkkel, és sokáig szervezte a Föld napja rendezvénye-
ket a Hunyadi Mátyás iskolában. Hosszú távú célunk 
gyümölcsfasorok létesítése olyan személyek tiszteletére, 
akik sokat tettek régiónk természetvédelméért. Ezen 
fák termését bárki fogyaszthatja majd, aki arra jár. 

A solymári majálison helyi vállalkozások  adománya-
it kínáltuk, továbbá gyermeklovagoltatást szerveztünk. 
Ősszel a Solymári Búcsún állítottuk fel információs és 
beszélgető sátrunkat, a Schaumarer Weinlesefest idején 
pedig folytattuk a gyermeklovagoltatást és helyi terme-
lők borait kóstoltattuk.

Tagjaink részt vettek és közreműködtek a környék 
természet- és környezetvédelem témájú fórumain, a 
2023-as közmeghallgatásra is összegyűjtöttünk Soly-
márt érintő észrevételeket és javaslatokat. Idén az egye-
sület együttműködési megállapodást kötött a solymári 
önkormányzattal, melynek eredményeként pályázat so-
rán „Információs sátor és szemétszedési projekt” céljá-
ra nyertünk anyagi támogatást. 

Az összes rendezvényünk gyermekbarát, és az új 
generáció környezetvédelmi nevelésére, valamint a 
solymári agrárium támogatására irányul. Várunk min-
denkit szeretettel 2024-es programjainkon is. Továb-
bi információk találhatók Facebook-oldalainkon és a 
solymaronline.hu-n.

Konkolÿ René alelnök
Sólyom Környezet- és Természetvédelmi Egyesület

facebook.com/SKTKlub; facebook.com/groups/sktksolymar

Köszönetnyilvánítás
Szeretnénk köszönetet mondani mindazoknak, akik 
szeretett halottunk, Tallér Károly gyászszertartásán 
részt vettek, és mély fájdalmunkban osztoztak velünk.

A gyászoló család 

SOLYMÁR 
ÁLLATGYÓGYÁSZAT

Solymár, Terstyánszky u. 23. 
Dr. Molnár Attila 

(70) 363-8450
Állatorvosi homeopátia, 
alternatív állatorvoslás 
Rendelés telefonos egyeztetés alapján

Dr. Major Edina
Dr. Torda Orsolya
Dr. Sasvári Mátyás

(30) 964-2160 
Teljes körű, hagyományos állatorvosi ellátás
hétfő–péntek      9.00–12.00, 14.00–19.00 
szombat                                          9.00–12.00



 

 

PORTÁST 
felveszünk

azonnali 
belépéssel

Nyugdíjasok előnyben
HOR Ipartelep

Solymár, Külső Vasút út
Tel: 06209997716

baliazsu@gmail.com

DUGULÁSELHÁRÍTÁS
0–24 

BONTÁS NÉLKÜL
✔ VÍZVEZETÉK-SZERELÉS
✔ CSATORNAKIÉPÍTÉS
✔ CSŐ- ÉS 
  CSATORNATÖRÉS- 
  JAVÍTÁS

+36-70/624-20-81

Gabó 
duguláselhárítás

KISÁLLATGYÓGYÁSZ 
SZAKÁLLATORVOS

Dr. Biró Ferenc

Rendelő:
2083 Solymár Terstyánszky u. 

PEMÜ üzletsor 1. üzlet
(30) 200-3445 vagy (26) 361-189

Nyitvatartás:
hétfő 9.00–12.00 és 15.00–19.00 
kedd 15.00–19.00 
szerda 9.00–12.00 és 15.00–19.00 
csütörtök 15.00–19.00 
péntek 9.00–12.00 és 15.00–19.00 
szombat 9.00–12.00
vasárnap 17.00–18.00

weboldal:
www.solymar-allatorvos.hu

Víz-, gáz-, 
központifűtés-, 

lefolyócsatorna- 
és szellőzésszerelés.

A lakásfelújítástól 
a családi házig.

Korszerű technológiák, 
megújuló energiák,  

hőszivattyúk, gázfűtések.

Dávid Ákos
e-mail: 

davidakos.gepeszet@gmail.com

Tel.: +36-20-9324-759

  Fül-orr-gégészeti 
magánrendelés

Dr. Taller Gabriella
2083 Solymár, Orgona u. 13.

Időpontfoglalás: 
www.tallergabriella.hu

E-mail-címmel 
vagy Erodium kártyával

Telefonszám: 
+36 20 922 1680

Fogarasi Dániel EV. / Szigü Kft.

Gyógypedikűr 
szolgáltatások 

az Ön otthonában. 
Nagy tapasztalattal 
rendelkező lábápoló 

vagyok, keressen 
bizalommal!

Elérhetőségem: 
06/20-2-568-564



ÜGYVÉDI KONZULTÁCIÓ!!!
Budapesti ügyvéd vagyok 12 éves gyakor
lattal. 2019ben Solymárra költöztem, így 
már helyben is (Solymár, Templom tér) 
várom leendő ügyfeleimet.

Vegye most igénybe egyszeri, 
kedvezményes ügyvédi 
konzultációs ajánlatomat: 9.000,-Ft / fél óra,

amit önnek érdemes igénybe venni, amennyiben:

• ingatlanát eladná vagy odaajándékozná és nem tud eliga-
zodni az ügylet lebonyolításában, földhivatali eljárásban, 

• szomszédjával birtokvitába keveredett,

• közös tulajdona van és a tulajdonostársakkal nem 
tud dűlőre jutni a költségviselésben, közös tulajdon 
megszüntetésének kérdéseiben

• kölcsönadott, de az adós nem hajlandó visszafizetni a 
tartozást

• válófélben van és nem tudnak megállapodni a közös 
vagyon elosztásában, vagy a gyermekük elhelyezésében

• öröklési problémákat elkerülné, ha életében gyerme-
kének ajándékozza ingatlanát

Időpont-egyeztetés és bővebb információ:
Dr. Heim László ügyvéd
+36 (20) 560-6630               dr.heim.laszlo@gmail.com



VÉDŐNŐK
(26) 363-601, (30) 639-8101 

vedono@solymar.hu 
Solymár, Rákóczi u. 2.

Tanácsadások:
1. kör.: Harmat Noémi

kedd 12.00–16.00
2. körzet: Gerendás Csilla

péntek 8.00–11.00
3. körzet: Stipits Zita

hétfő 12.00–15.00
4. körzet: helyettesítés
Harmat Noémi és Stipits Zita

kedd 8.00–12.00
Iskolavédőnő:

Dr. Makainé Nagy Marianna
(70) 943-1380

GYERMEKORVOSOK
(26) 360-239  

Solymár, Rákóczi u. 2.

Dr. Dávid Zoltán 
(20) 932-8665

hétfő 8.00–12.00 
kedd 14.00–17.00 
szerda 16.00–18.00 
csütörtök 8.00–11.00 
péntek 8.00–12.00

Tanácsadás:
kedd 17.00–17.30
szerda 14.00–16.00 
csütörtök 11.00–12.30

Dr. Nagy-Szakáll Zsuzsanna 
(30) 265-0288

drnszzs@gmail.com
hétfő 13.00–17.00 
kedd 8.00–11.30 
szerda 8.00–11.00
csütörtök 15.30–18.00
péntek 13.00–16.00

Tanácsadás:
szerda 11.00–12.30 
csütörtök 13.00–15.30

FELNŐTT HÁZIORVOSOK
Solymár, Rákóczi u. 2.

Dr. Gyöngyösi
Ildikó Katalin

(26) 361-479, (20) 999-8832

hétfő 13.00–17.00 
kedd 8.30–11.30
szerda 12.00–15.00 
csütörtök                8.30–11.30 
péntek 8.30–11.30
Prevenciós rendelés 
(csak előzetes behívás alapján):
hétfő 12.30–14.00 
szerda 12.00–13.00
péntek 11.30–13.00

Dr. Szabó Éva
(26) 362-406, (20) 933-9201
hétfő 7.30–12.00 
kedd 14.30–18.30 
szerda 10.00–11.30 
csütörtök 7.30–9.30 
péntek 7.30–11.00
Prevenciós rendelés (betegellátás nincs):
szerda 11.30–14.00 
csütörtök 9.30–11.30

Krauszné
dr. Homicskó Krisztina

(30) 244-7747, (26) 737-747
hétfő 12.30–14.30 
kedd 7.30–11.30 
szerda 7.30–11.30 
csütörtök 12.30–15.00
péntek 7.30–11.00
Prevenciós rendelés (betegellátás nincs):
hétfő 14.30–16.30 
csütörtök 15.00–17.00

Dr. Virág Zsolt 
(26) 362-410, (70) 218-9014

hétfő 7.30–11.30
kedd 12:00–16.00
szerda 12.00–16.00
csütörtök 7.30–10.00
péntek 12.30–15.00
Prevenciós rendelés (betegellátás nincs):
csütörtök 10.00–12.00

ÁLLATORVOS

Általános, hatósági 
feladatokra jogosult 

állatorvos
Solymár, Terstyánszky u. 23. 

Dr. Molnár Attila 
(70) 363-8450 

Rendelés telefonos 
egyeztetés alapján

KÖZTERÜLET-
FELÜGYELET

Benyák Richárd
 (30) 871-0543

Hlács Tibor
 (30) 473-4518

TELEPÜLÉS-
ÜZEMELTETÉS

Közterületi ügyek
(26) 631-895

 bejelentes@solymarert.hu, 
Solymár, Bajcsy-Zsilinszky u. 26.

POLGÁRŐRSÉG
Solymári polgárőrség

(20) 445-4663 
(éjjel-nappal hívható)

POLGÁRMESTERI 
HIVATAL

Ügyfélszolgálat
(26) 560-600

Solymár, József Attila u. 1.
 info@solymar.hu

FOGORVOSOK
Dr. Bajzi Irma 

(26) 360-284

hétfő 12.00–18.00 
kedd 7.30–14.30 
szerda 12.00–18.00
csütörtök 7.30–14.30 
péntek 8.00–12.00
Tb-finanszírozott II. körzet 

Solymár, Györgyliget utca 3. 

Dr. Tamás Hilda 
360-058, (70) 539-7215 

hétfő 15.00–20.00 
kedd 9.00–20.00 
szerda 9.00–15.00 
csütörtök 15.00–20.00
péntek 9.00–15.00
Tb-finanszírozott I. körzet 

Solymár, Törökkút utca 22.

SZAKRENDELÉSEK

Reumatológia
Dr. Szakmári Mária Magdolna

kedd 7.00–13.00
Előjegyzés és beutaló szükséges.

Solymár, Rákóczi u. 2. – szakrendelői helyiség 
Előjegyzés a szakrendelésekre: (30) 512-8408

Fizioterápia
Somogyiné Klócz Gitta 

hétfő 11.00–19.00 
kedd 10.00–14.00 
csütörtök 7.00–14.00 
péntek 7.00–13.00

A telefonszámok csak rendelési időben 
hívhatók. Orvosi ügyelet: munkanapokon 

16 óra után, hétvégén és ünnepnapokon: 1830
(A rendelési időkben hamarosan változás 

várható.)

KÖZÉRDEKŰ 
BEJELENTÉSEK

Solymári zöld szám
(80)  204-100

EBRENDÉSZET
Szűcsné M. Adrienn

(70) 619-9311

KÖZVILÁGÍTÁSI 
HIBA BEJELENTÉSE

(80) 980-071
hibabejelentes@orientallux.hu
kozvilhiba.hu/hibabejelentes

RENDŐRSÉG – 112
Ladó György

 (20) 489-6704
Spaits Gábor

 (70) 492-0737
körzeti megbízott 

Solymár, Pilisvörösvári u. 4.

TŰZOLTÓSÁG – 112
Solymári önkéntes tűzoltók

 (30) 934-7103
(éjjel-nappal hívható)

PLÉBÁNIAHIVATAL
Solymár, Templom tér 8.

solymarkatolikus@gmail.com
sokat.hu

ügyfélfogadás:
hétfő, kedd, péntek:   10.00–13.00 
csütörtök:                    14.00–17.00

Klinger Mátyásné, Anna
(26) 360-341

REFORMÁTUS 
EGYHÁZKÖZSÉG

Solymár, József Attila u. 52.
26/361-416 | info@srek.hu, 

solymar@reformatus.hu | srek.hu

Dani Eszter lelkész
(30) 456-6984

Végh Attila gondnok
(20) 984-4468

Fül-orr-gégészet
Dr.  Csányi Márta

szerda 14.00–18.00
Előjegyzés szükséges.

Szemészet
Dr. Dzvonyár János

kedd 14.00–18.00
Előjegyzés szükséges.



festményekronald .hu

Falfestmények a ház
minden szobájába

Hirdetési árak a Solymári Hírmondóban
(26) 631-895, (30) 199-0879, uzemeltetes@solymarert.hu

Méret Bruttó ár Kedvezmények

1/32 fekete-fehér 2 000 Ft 1 mondat + elérhetőség

3 hónap – 10%

6 hónap – 15%

12 hónap – 20%
(+ajándék 

Solymár Online 
webes és 

Facebook-os 
megjelenés)

1/16 fekete-fehér 4 000 Ft 2 mondat + elérhetőség

1/8 fekete-fehér 7 000 Ft 3 mondat + elérhetőség

1/8 színes 15 000 Ft 3 mondat + elérhetőség

1/4 fekete-fehér 12 000 Ft 4-5 mondat + elérhetőség

1/4 színes 30 000 Ft 4-5 mondat + elérhetőség

1/2 fekete-fehér 20 000 Ft

1/2 színes 50 000 Ft

1 oldal fekete-fehér 40 000 Ft

1 oldal színes 100 000 Ft




